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Pe faţă!

Imigranții,
invitaţi în Noua
Zeelandă - mulți
localnici nu trec
testul anti-drog

la angajare

Serbia, cu un pas mai aproape
de aderarea la UE

Serbia a deschis două noi capitole în
negocierile sale de aderare la Uniunea
Europeană - Capitolul 20 (întreprinderi și
politica industrială) și Capitolul 26 (educație și
cultură) - în cadrul unei Conferințe
Interguvernamentale UE - Serbia, luni, la
Bruxelles, transmite agenția Tanjug. Capitolul
26 a fost imediat închis în cadrul aceleiași
reuniuni. Aceasta a fost cea de-a cincea
Conferință Interguvernamentală UE - Serbia.
Până în prezent, Serbia a deschis opt, și a
închis temporar două, din totalul de 35 de
capitole de negociere. La jumătatea lunii
februarie, statele membre ale UE au dat ‘’undă
verde’’ pentru deschiderea și a Capitolului 20,
după ce au primit un raport al Serviciului
European de Acțiune Externă privind
progresele înregistrate în dialogul dintre
Belgrad și Pristina. Delegația sârbă este
condusă de ministrul pentru Integrare
europeană, Jadranka Joksimovic.

Pe scurt.

A. Tajani: „Dacă nu
acționăm acum, 20

de milioane de
africani vor veni în

Europa în anii
următori“

Președintele Parlamentului European,
Antonio Tajani, a insistat asupra faptului că
Uniunea Europeană trebuie să deschidă cât
mai repede în Libia centre pentru primirea
refugiaților, afirmând, într-un interviu publicat
luni de „Die Zeit“, că, dacă europenii nu iau
acum măsuri, 20 de milioane de africani vor
veni în UE în următorii ani, potrivit Politico.
Tajani a spus că aceste centre de primire a
refugiaților ar face parte dintr-un așa-numit

“Plan Marshall pentru Africa” și că
deschiderea lor va reduce migrația spre
Uniunea Europeană. Liderul PE a precizat
că în cadrul unui astfel de plan s-ar lansa
inițiative pentru educație, pentru dezvoltarea
agriculturii și parteneriate cu două sau mai
multe state. Despre viitoarele tabere pentru
refugiați din Libia, care ar presupune
implicarea UE, dar și a ONU, Antonio Tajani
a spus că “nu trebuie să devină lagăre de
concentrare” și că trebuie astfel dotate încât
să le asigure oamenilor condiții decente și
acces la îngrijiri medicale. “Dacă nu
acționăm acum, 20 de milioane de africani
vor veni în UE în următorii ani”, a mai afirmat
Tajani.

Premierul Noii Zeelande,
Bill English, a declarat
luni că țara sa trebuie să

se bazeze pe muncitori imigranți,
deoarece mulți localnici nu pot trece
testul anti-drog la angajare,
relatează DPA. English a făcut
aceste comentarii răspunzând
întrebărilor jurnaliștilor despre
numărul tot mai mare de imigranți
din Noua Zeelandă. În ultimele 12
luni până la data de 31 ianuarie,
71.300 de imigranți au intrat în Noua
Zeelandă, conform unui raport al
Biroului de Statistică făcut public
luni. Într-o conferință de presă,
English a fost întrebat care sunt
motivele pentru care cei 140.000 de
neozeelandezi șomeri nu au putut

acoperi nevoile de muncitori
calificați din această țară cu 4,8
milioane de locuitori. “Unul dintre
obstacolele din prezent este pur și
simplu testul anti-drog”, a spus
premierul. “Conform regulilor privind
siguranța la locul de muncă, nu poți
avea angajați sub influența
drogurilor, iar mulți dintre tineri nu
pot trece acest test”, a adăugat el.

Un studiu apărut în 2012 în
publicația medicală „The Lancet“
arăta că printre australieni și
neozeelandezi se înregistrează cel
mai mare procent de consumatori de
canabis și metamfetamină din lume.
English a mai declarat în aceeași
conferință de presă că nivelul-record
al imigrației nu este o problemă

pentru Noua Zeelandă. “Asta
înseamnă să ai o economie în
creștere, în care există încredere și
care merge într-o anumită direcție,
iar Guvernul se concentrează pe
sprijinirea acestei creșteri, nu pe
subminarea ei”, a afirmat el. Pe de
altă parte, principala formațiune
politică de opoziție, Partidul
Laburist, a spus că această creștere
a numărului de imigranți înrăutățește
criza locuințelor, în special în
Auckland, cel mai mare oraș, care
găzduiește o treime din populație,
potrivit Xinhua. Opoziția acuză de
asemenea că imigrația tot mai
numeroasă afectează bugetele
pentru infrastructură și serviciile
sociale.

Premierul Noii Zeelande, Bill English: “Conform
regulilor privind siguranța la locul de muncă, nu poți
avea angajați sub influența drogurilor, iar mulți dintre

tineri nu pot trece acest test”

NATO: Avem nevoie de arme de secol XXI
pentru a gestiona conflictele secolului XXI 

Sună corect, dar îngrijorător şi ne referim aici la
declaraţia lui Ernest J. Herold, secretar general adjunct
pentru investiții în apărare al Alianței Nord-Atlantice.
Acesta a explicat cum pentru a
gestiona conflictele secolului XXI
sunt necesare forțe armate de secol
XXI, având în vedere că trăim într-o
lume imprevizibilă, cu provocări din
sud și din est, iar NATO reprezintă o
sursă esențială de stabilitate.
Potrivit acestuia, ambiția Alianței
este de a rămâne o comunitate a
libertății, păcii, securității și a
valorilor comune, inclusiv drepturile
omului, democrația și statul de drept. “Pentru a gestiona
conflictele secolului XXI avem nevoie de forțe armate de
secol XXI. (...) Trebuie să fie suficient de puternice pentru
a avea un efect imediat. Trebuie să avem capabilități

necesare pentru a reacționa în orice situație și pentru a ne
apăra (...) în ariile de securitate”, a afirmat Herold, în
cadrul conferinței cu tema “Capabilitățile poliției de

stabilitate NATO în contextul
provocărilor de securitate emergente”.
El a explicat că este nevoie de forțe de
poliție civile și militare care să fie și
dislocate în teatrele de operații pentru a
le putea transforma în medii de
securitate sigure. “Operația de
stabilitate nu e un concept nou în
NATO. Toate operațiile curente ale
NATO și inițiativele viitoare sunt legate
de operațiuni de stabilizare.

Necesitatea pentru NATO de a fi o forță de stabilitate s-a
văzut și acum 20 de ani în Bosnia și Herțegovina. A fost o
cooperare între NATO și forțele de poliție ONU”, a amintit
Ernest Herold.

Președintele Parlamentului European,
Antonio Tajani, a insistat asupra

faptului că Uniunea Europeană trebuie
să deschidă cât mai repede în Libia
centre pentru primirea refugiaților


